

# 2021-2022 学年广东省佛山市顺德区七年级（上）期末英语试卷

## 一、完形填空（本大题共 20 小题，共 20.0 分）

Peter and his family are moving house. There (1) much work to do. Peter's cat watches when Peter is busy helping (2) his toy box. He is very careful with everything. A big truck comes. "We'll take care of the toy box," say (3) men from the truck.

It is time (4). Mom, Dad, Peter and the cat have a last look at their old house. They feel a little (5) to be going. Peter can't wait to move into his new home. "We're here!" he shouts when the truck gets to the new house. Peter (6) the cat watch the men bring boxes inside. Moving house is thirsty (口渴的) work so Peter makes a drink for (7). They all sit down for a rest.

Mom and Dad begin painting the walls in Peter's room. Peter's job is to bring (8) some water. Cleaning the walls is not easy but Peter, Mom and Dad really (9) hard together!

"Now it's starting to look like home," says Dad. "(10) beautiful house it is!" says Peter excitedly.

1. A. has                      B. have                      C. is                      D. are
2. A. to                      B. with                      C. for                      D. at
3. A. a                      B. an                      C. the                      D. /
4. A. leave                      B. left                      C. leaving                      D. to leave
5. A. sad                      B. sadder                      C. saddest                      D. the saddest
6. A. or                      B. and                      C. but                      D. so
7. A. someone                      B. anyone                      C. everyone                      D. no one
8. A. they                      B. them                      C. their                      D. theirs
9. A. work                      B. works                      C. worked                      D. will work
10. A. What                      B. What a                      C. What an                      D. How

Today is the last day of school. The holiday is coming. The students (11) leave school. They can have a good time in this (12). After school I have to get all my school things back home. I put lots of (13) in my schoolbag, but there are still some on my desk. With no time to waste (浪费), I have to (14) the bus.

I just hold all the books on my desk in my (15) and run to the bus stop. When I get to the bus stop, there comes the bus. I am in such a hurry that I jump onto the (16).

When I am trying to(17)my bus card,I have to hold all the books in one arm.However,the books are too heavy so they drop on the floor.Now they are everywhere on the bus.I stand there and keep saying "(18)" to the bus driver.To my surprise,the bus driver leaves his seat quickly and helps me pick up all the books.Then he asks me to(19)and puts all the books in my arms again.Then he goes back to his seat and starts the bus.

The driver is(20)and patient (耐心的) .I'm so lucky to meet him!

- |                 |             |                 |                 |
|-----------------|-------------|-----------------|-----------------|
| 11. A. sadly    | B. greatly  | C. tiredly      | D. happily      |
| 12. A. weekend  | B. holiday  | C. month        | D. week         |
| 13. A. cards    | B. clothes  | C. books        | D. boxes        |
| 14. A. catch    | B. guide    | C. drive        | D. show         |
| 15. A. hand     | B. arms     | C. eyes         | D. bag          |
| 16. A. car      | B. taxi     | C. bus          | D. train        |
| 17. A. look at  | B. take out | C. turn on      | D. wait for     |
| 18. A. hello    | B. thanks   | C. sorry        | D. goodbye      |
| 19. A. sit down | B. stand up | C. wait in line | D. have a break |
| 20. A. busy     | B. strong   | C. interesting  | D. kind         |

## 二、阅读理解（本大题共 10 小题，共 20.0 分）

### A

I'm Jacie and I'm 15 years old.I help at a dog shelter (收容所) .This is what I do at the shelter every day.





garden.It can be a small one,but make sure your garden gets lots of sunlight!

Plant your seeds

Dig small holes in the dirt (松土), drop a few seeds in and then cover the holes with dirt.Don't drop too many.Because they will have no place to grow well.

Water your plants

Make sure you give a bit of water to make the dirt not too dry,but don't use too much or you'll drown (淹死) your plants.

Pick the fruit and vegetables

Your plants start to grow,then you will get fruit and vegetables.You can wash some and then eat them right away,or you may want to use some to make a very unusual dinner.Why not have a new try? Ask your parents for help in the kitchen and you can make a meal with the food you grow.

Growing your own fruit and vegetables at home is great fun.

26. The number of the suggestions about planting at home is \_\_\_\_\_ .

- A. two                      B. three                      C. four                      D. five

27. When you choose a place for a garden,you must make sure the garden can get lots of \_\_\_\_\_ .

- A. air                      B. sunlight                      C. water                      D. rain

28. The underline word "unusual" probably means \_\_\_\_\_ .

- A. special                      B. difficult                      C. traditional                      D. expensive

29. From the passage,we can learn that \_\_\_\_\_ .

- A. choose a small garden because it gets lots of sunlight  
B. you should use all the fruit and vegetables to cook a meal  
C. when we cover the holes with dirt,the seeds can't grow well  
D. don't use too much water because it will make your plants die

30. What is the passage about? \_\_\_\_\_

- A. When to grow your plants.  
B. How to grow at your own garden.  
C. How to make your vegetables big.  
D. How to pick your fruit and vegetables.

三、任务型阅读-简答 (本大题共 1 小题, 共 10.0 分)

31. After the "double reduction" (双减), what is students' school life like now? Let's have a look.

The "double reduction" really helps me. We don't have so much homework. I can finish it at school so that I don't have to take it home. We don't need to buy



workbooks anymore and the exercises are mainly from the textbook. I'm also happy to find that there are fewer exams.

-Shen Yu, a 13-year-old boy, Beijing I have more time to do after school activities. That's the best thing for me. I like dancing, volleyball and music. I also joined a cooking class. I can learn all kinds of useful cooking skills there. Teachers also give us more time to learn from real life. Sometimes, we can go to learn about earthworms (蚯蚓) in a field during a biology class.

-Zhang Hanhan, a 13-year-old boy, Tianjin With the "double reduction", I have really got less homework to do. But Monday is a long day for me. Because I need to take an online class for two hours on that evening. I can have happy weekends. Now I have more free time to enjoy what I like to do!

- Yu Zhiyue, a 14-year-old girl, Jiangsu I have got more time to read books and play sports. The art subjects are very important I love learning music very much. Now I feel more interested to do so.

- Ma Li, a 12-year-old girl, Liaoning

(1) How many students are there in the passage?

\_\_\_\_\_

(2) Where is Shen Yu from?

\_\_\_\_\_

(3) What is the best thing for Zhang Hanhan?

\_\_\_\_\_

(4) Why is Monday a long day for Yu Zhiyue?

\_\_\_\_\_

(5) Who has more time to read books?

\_\_\_\_\_

四、信息匹配 (本大题共 5 小题, 共 10.0 分)

配对阅读。左栏是五个人的情况介绍，右栏是七个相关需求的信息，请为每个人选择一个满足他/她需求的信息，并将答题卡上对应题目所选的选项涂黑。

<p>(1) Jenny is going to Beijing next week,so she wants to get some information about weather.</p> <p>(2) Jane usually reads books in bed.She can't see things well now.She is worried about her eyes very much.</p> <p>(3) Maria is a girl of ten years old.She likes pandas very much and goes to the zoo with her parents every weekend.</p> <p>(4) Nancy likes cooking very much.She wants to be a great cook.Now she can cook many kinds of food.She wants to find a part-time job.</p> <p>(5) Tom is a short boy,but he likes basketball very much.Now he wants to join a basketball club to make his basketball skill</p>	<p>A.A Good Driver Are you looking for a driver for your new company? Thirteen years' experience and good skills make me the best.I'll help you a lot.My number is 84253639.</p> <p>B.Basketball Club Basketball is a popular sport all over the world.Do you want to be strong? Do you want to be a good basketball player? Our club can help you improve your basketball skill in a short time.</p> <p>C.Guangzhou Zoological Garden There are all kinds of animals in the zoo.Do you want to play with them? Do you want to make friends with pandas? Come here!</p> <p>D.Weather Report Good morning.Thanks for watching today's weather report.Beijing will always be rainy next week.If you go to Beijing,you'd better take an umbrella.</p> <p>E.Job Part-time job at Green Restaurant. Cook Chinese food.Work at weekends.Call Mr Zhao at 589236.</p> <p>F.People Hospital Do you care about your eyes' health? We have many great doctors.Everything will be OK.Just call 589736 at any time.</p> <p>G.English Teacher Wanted Our school needs two English teachers.If you are good at English,please call 2595468.</p>
--	--

32. A. A                      B. B                      C. C                      D. D                      E.  
E                      F. F                      G. G
33. A. A                      B. B                      C. C                      D. D                      E.  
E                      F. F                      G. G
34. A. A                      B. B                      C. C                      D. D                      E.  
E                      F. F                      G. G
35. A. A                      B. B                      C. C                      D. D                      E.  
E                      F. F                      G. G
36. A. A                      B. B                      C. C                      D. D                      E.  
E                      F. F                      G. G

五、阅读填空（本大题共 1 小题，共 15.0 分）

37. Ben's baby sister has a cold.His grandmother is (1) from York City to visit her by plane.There is no (2) at home,so Ben's mom goes shopping for something to eat.He has to go (3) her.Ben isn't happy.
- It is a great day so his mom keeps the roof（车顶） window open.Ben's hair is blown（吹） by the wind.It's fun and it makes him very (4).
- Mom (5) the car and they go into the shop together.Shopping takes a long time (6) mom wants to buy lots of food.Ben is very tired.When the shopping is over,Ben helps his mom to (7) the heavy bags into the car.
- "Good boy.You are very great," says Mom. "Do you want to have (8) hamburger? "
- "Yes,please," says Ben with a big smile.
- When they get to the shop,they find there are too (9) kinds of hamburgers.Ben doesn't know (10) one to choose. "Come on," says Mom. "It is taking you longer than the shopping."
- Ben gets a chicken one.It's nice.Ben finds that shopping isn't so bad.

- (1)  
(2)  
(3)  
(4)  
(5)  
(6)

- (7)
- (8)
- (9)
- (10)

**六、书面表达（本大题共 1 小题，共 15.0 分）**

38. 进入初中已经一个学期了，得益于“双减”，你的校园生活一定更加丰富多彩。请以

**My Colorful School Life** 为题，向学校英文校报投稿。内容包括：

- （1）简单介绍你的校园生活（课程内容及作息安排）；
- （2）你最喜欢的学校课外活动及原因；
- （3）你的收获和感受。

作文要求：

- （1）不能照抄原文；不得在作文中出现学校的真实名称和考生的真实姓名。
- （2）语句连贯，词数 80 个左右。作文的开头已经给出，不计入总词数，也不必抄写在答题卡上。

**My Colorful School Life** I am a Grade-Seven student in the middle school.\_

## 答案和解析

1~10. 【答案】 C、B、C、D、A、B、C、B、A、B

【解析】 (1) C.考查动词。A.has 有；B.have 有；C.is 是，be 的第三人称单数；D.are be 的复数；分析题干可知，本句为"There be..."句型，句子的主语是"much work"许多工作，为不可数名词，因此选 is。故选 C。

(2) B.考查介词。A.to 到；B.with 关于；C.for 为了；D.at 在；根据 "He is very careful with everything"他对每件事都很细心，可知当彼得忙着帮助收拾他的玩具箱时，彼得的猫看着他，help with 为固定搭配，意为"帮助做某事"。故选 B。

(3) C.考查冠词。A.a 一个；B.an 一个；C.the 这个；D./不填；根据"from the truck"从卡车上，可知 men 在此处表示特指，因此前面用定冠词 the。故选 C。

(4) D.考查动词不定式。A.leave 离开，动词原形；B.left 一般过去时；C.leaving 现在分词；D.to leave 动词不定式；根据

"Mom,Dad,Peter and the cat have a last look at their old house"妈妈，爸爸，彼得和那只猫最后看一眼他们的老房子，可知到了该离开的时候了，"It's time to do sth."为固定句型，意为"该做某事的时候了"。故选 D。

(5) A.考查形容词。A.sad 难过的；B.sadder 更难过的；C.saddest 最难过的；D.the saddest 最难过的；根据语境可知，要走了他们感觉有点难过，因此选形容词 sad。故选 A。

(6) B.考查连词。A.or 否则；B.and 和；C.but 但是；D.so 因此；根据谓语动词"watch"，可知主语为复数，因此选 and,句意为彼得和猫看着男士们把箱子搬进来。故选 B。

(7) C.考查代词。A.someone 某人；B.anyone 任何人；C.everyone 每个人；D.no one 没有人；根据"Moving house is thirsty (口渴的) work"搬家是口渴的工作，因此彼得为每个人做了一杯饮料。故选 C。

(8) B.考查代词。A.they 他们，主格；B.them 他们，宾格；C.their 他们的，形容词性物主代词；D.theirs 他们的，名词性物主代词；bring 为动词，后面跟宾语，因此选 them。故选 B。

(9) A.考查动词时态。A.work 工作，动词原形；B.works 第三人称单数；C.worked 一般过去时；D.will work 一般将来时；结合上下文，可知文章以一般现在时叙事，"Peter,Mom and Dad"彼得，妈妈和爸爸为句子的主语，因此谓语动词用复数 work。故选 A。

(10) B.考查感叹句。A.What 什么；B.What a 多么...的一个；C.What an 多么...的一个；

D.How 如何；分析题干可知，本句为“What+ a/an +形容词+可数名词单数+主谓！”空格后 house 为单数，因此 B 项符合题意。故选 B。

本文主要讲述了 Peter 一家乔迁新居前的准备工作，以及搬家后的安排和感受等。

首先要通读全文，了解文章大意，紧紧抓住上下文语境所提供的信息，然后明确词意，结合排除法逐一选出答案，最后再通读全文核对答案。

11~20. 【答案】D、B、C、A、B、C、B、C、A、D

【解析】(1) D.考查副词。A.sadly 难过地；B.greatly 非常地；C.tiredly 疲惫地；D.happily 开心地；根据“The holiday is coming”假期要来了，可知同学们都很开心。故选 D。

(2) B.考查名词。A weekend 周末；B.holiday 假期；C.month 月；D.week 周；根据“Today is the last day of school”今天是在学校的最后一天，可知同学们这个假期会玩得很开心，因此选 holiday。故选 B。

(3) C.考查名词。A.cards 卡；B.clothes 衣服；C.books 书；D.boxes 箱子；根据下文“I just hold all the books on my desk”我只是抱着桌子上的所有的书，可知此处选 books。故选 C。

(4) A.考查动词。A.catch 赶；B.guide 带领；C.drive 驾驶；D.show 展示；根据下文乘坐公交车，可知没有时间可浪费，我赶紧去赶公交车，因此选 catch。故选 A。

(5) B.考查名词。A.hand 手；B.arms 胳膊；C.eyes 眼睛；D.bag 包；根据下文“puts all the books in my arms again”又把所有的书抱在怀里，可知我是把书抱在怀里。故选 B。

(6) C.考查名词。A.car 轿车；B.taxi 出租车；C.bus 汽车；D.train 火车；根据“When I get to the bus stop,there comes the bus”当我到达汽车站时，公交车来了，可知我是如此匆忙，我跳上公交车。故选 C。

(7) B.考查短语。A.look at 看；B.take out 取出；C.turn on 打开；D.wait for 等待；根据常识，上了公交车要刷卡，因此要先取出公交卡，因此选 take out,意为“取出”。故选 B。

(8) C.考查名词。A.hello 你好；B.thanks 感谢；C.sorry 抱歉；D.goodbye 再见；根据“they are everywhere on the bus”书散落在公共汽车上到处都是，因此我要说“抱歉”。故选 C。

(9) A.考查短语。A.sit down 坐下；B.stand up 站起来；C.wait in line 排队等候；D.have a break 休息；结合语境可知，公交车司机帮助我捡起书之后，应该是让我坐下，并把所有的书又放在我的怀里。故选 A。

(10) D.考查形容词。A.busy 忙碌的; B.strong 强壮的; C.interesting 有趣的; D.kind 关爱的、善良的; 根据"I'm so lucky to meet him!"我真幸运能遇见他!, 可知他是很善良并且有耐心的。故选 D。

本文主要讲述了作者放假时抱着一摞书乘坐公交车, 并得到公交车司机帮助的故事。首先要通读全文, 了解文章大意, 紧紧抓住上下文语境所提供的信息, 然后明确词意, 结合排除法逐一选出答案, 最后再通读全文核对答案。

21~25. 【答案】D、B、C、C、D

【解析】(1)D.细节理解题。根据 After saying hi to the animals,I clean their living areas (区域).向动物们问好后, 我打扫了它们的生活区。可知 Jacie 向动物们问好后, 打扫了它们的生活区。故选 D。

(2) B.细节判断题。根据 Next,I take some dogs out to an open area.This is a place for them to get some exercise.接下来, 我带几条狗去一个开阔的地方。这是他们锻炼身体的地方。可推断出 Jacie 带狗出去时, 它们会做一些锻炼。故选 B。

(3) C.细节理解题。根据 7: 00; p.m.After the exercise,it's time to eat dinner.晚上 7: 00; 锻炼结束后, 该吃晚饭了。可知狗们晚上 7 点吃晚饭。故选 C。

(4) C.推理判断题。根据 5: 45 p.m.;

After saying hi to the animals,I clean their living areas (区域).7: 45 p.m.;

I make sure all of the dogs are back in their living areas and then I go home.下午 5: 45; 向动物们问好后, 我打扫了它们的生活区。晚上 7: 45, 我确保所有的狗都回到他们生活区, 然后我回家。可推断出 Jacie 每天都在收容所待两个小时。故选 C。

(5) D.细节判断题。根据

The dogs are very good animals and I hope they will find homes soon.If you love dogs,why not take one home? 这些狗是非常好的动物, 我希望它们能很快找到家。如果你喜欢狗, 为什么不带一只回家呢? 可推断出 Jacie 请求爱狗人士带一只收容所的狗回家。故选 D。

文章主要讲述了 Jacie 在收容所工作的具体情况。

做题时首先对原文材料迅速浏览, 掌握全文的主旨大意。带着问题, 再回到原文中去寻找、捕获有关信息。

26~30. 【答案】 C、B、A、D、B

【解析】 (1) C 细节理解题。根据 Pick a place for the garden 为花园选一个地方; Plant your seeds 种下你的种子; Water your plants 给植物浇水; Pick the fruit and vegetables 摘水果和蔬菜。可知文章提了 4 点建议。故选 C。

(2) B 细节理解题。根据 It can be a small one, but make sure your garden gets lots of sunlight! 它可以很小, 但要确保你的花园有充足的阳光! 故选 B。

(3) A 词义辨析题。根据 You can wash some and then eat them right away, 你可以洗一些然后马上吃, 可知或者你可以用一些做一顿非常不寻常的晚餐。unusual 意思 special。故选 A。

(4) D 细节理解题。根据 Make sure you give a bit of water to make the dirt not too dry, but don't use too much or you'll drown (淹死) your plants. 确保你给了一点水, 使泥土不太干燥, 但不要太多, 否则你会淹死你的植物。故选 D。

(5) B 主旨大意题。根据 Work with your mum or dad and you can grow your own fruit and vegetables at home. Here are some suggestions (建议). 和你的父母一起工作, 你可以在家里种植自己的水果和蔬菜。以下是一些建议。故选 B。

你想拥有自己的花园吗? 和你的父母一起工作, 你可以在家里种植自己的水果和蔬菜。文章给出了一些建议。

在通读全文的基础上, 根据全文大意, 展开逻辑思维, 瞻前顾后, 认真观察选项, 仔细推敲, 确定最佳答案。

31. 【答案】 【小题 1】 Four.

【小题 2】 Beijing.

【小题 3】 He has more time to do after school activities.

【小题 4】 Because she needs to take an online class for two hours on that evening.

【小题 5】 Ma Li.

**【解析】** (1) Four.细节归纳题。根据 Shen Yu,a 13-year-old boy,Beijing;

Zhang Hanhan,a 13-year-old boy; Yu Zhiyue,a 14-year-old girl; Ma Li,a 12-year-old girl 可知有沈玉,张涵涵,于志月,马丽四个学生,故答案是 Four。

(2) Beijing.细节理解题。根据 Shen Yu,a 13-year-old boy,Beijing.可知来自北京,故答案是 Beijing。

(3) He has more time to do after school activities.细节理解题。根据张涵涵的描述 I have more time to do after school activities.That's the best thing for me.可知最好的事情是与更多的时间做课后活动,故答案是 He has more time to do after school activities。

(4) Because she needs to take an online class for two hours on that evening.细节理解题。根据于志月的描述

But Monday is a long day for me.Because I need to take an online class for two hours on that evening.可知是因为那天晚上要上两小时网课,故答案是 Because she needs to take an online class for two hours on that evening。

(5)Ma Li.细节理解题。根据马丽的描述 I have got more time to read books and play sports.可知马丽有更多的时间看书,故答案是 Ma Li。

本文是四个同学对双减后的生活的描述。

掌握全文的大意之后,细细阅读材料后的问题,弄清每题要求后,带着问题,再回到原文中去寻找、捕获有关信息。

32~36. **【答案】** D、F、C、E、B

**【解析】** 细节推理题。

(1) D.根据"Jenny is going to Beijing next week,so she wants to get some information about weather.珍妮下周要去北京,所以她想了解一些有关天气的信息。"可知说的是北京的天气,结合选项,应说早上好。感谢收看今天的天气预报。下周北京将一直是多雨的。如果你去北京,你最好带把伞。故选 D。

(2) F.根据"Jane usually reads books in bed.She can't see things well now.She is worried about her eyes very much.简通常在床上看书。她现在看不清东西了。她非常担心自己的眼睛。"可知说的是眼睛的健康问题,结合选项,应说你关心眼睛的健康吗?我们有很多优秀的医生。一切都会好的。请随时拨打 589736。故选 F。

(3) C.根据"Maria is a girl of ten years old.She likes pandas very much and goes to the zoo with her parents every weekend.玛丽亚是一个十岁的女孩。她非常喜欢熊猫,每个周末都

和父母一起去动物园。”可知说的是熊猫，结合选项，应说动物园里有各种各样的动物。你想和他们一起玩吗？你想和熊猫做朋友吗？来这里。故选 C。

(4) E.根据"Nancy likes cooking very much.She wants to be a great cook.Now she can cook many kinds of food.She wants to find a part-time job.南希非常喜欢烹饪。她想成为一名伟大的厨师。现在她能做很多种食物。她想找一份兼职工作。”可知说的是烹饪，结合选项，应说在绿色餐厅做兼职。烹饪中国食物。在周末工作。给赵先生打电话 589236。故选 E。

(5) B.根据"Tom is a short boy,but he likes basketball very much.Now he wants to join a basketball club to make his basketball skill.汤姆是个矮孩子，但他非常喜欢篮球。现在他想加入一个篮球俱乐部来提高他的篮球技术。”可知说的是篮球，结合选项，应说篮球是一项风靡世界的运动。你想变得坚强吗？你想成为一个优秀的篮球运动员吗？我们俱乐部可以在短时间内帮助你提高篮球技术。故选 B。

(1) 珍妮下周要去北京，所以她想了解一些有关天气的信息。——早上好。感谢收看今天的天气预报。下周北京将一直是多雨的。如果你去北京，你最好带把伞。

(2) 简通常在床上看书。她现在看不清东西了。她非常担心自己的眼睛。——你关心眼睛的健康吗？我们有很多优秀的医生。一切都会好的。请随时拨打 589736。

(3) 玛丽亚是一个十岁的女孩。她非常喜欢熊猫，每个周末都和父母一起去动物园。——动物园里有各种各样的动物。你想和他们一起玩吗？你想和熊猫做朋友吗？来这里。

(4) 南希非常喜欢烹饪。她想成为一名伟大的厨师。现在她能做很多种食物。她想找一份兼职工作。——在绿色餐厅做兼职。烹饪中国食物。在周末工作。给赵先生打电话 589236。

(5) 汤姆是个矮孩子，但他非常喜欢篮球。现在他想加入一个篮球俱乐部来提高他的篮球技术。——篮球是一项风靡世界的运动。你想变得坚强吗？你想成为一个优秀的篮球运动员吗？我们俱乐部可以在短时间内帮助你提高篮球技术。

做题时结合原文和题目有针对性找出相关语句进行仔细分析，结合选项选出正确答案。

37.【答案】【小题 1】coming

【小题 2】food

【小题 3】with

【小题 4】happy

【小题 5】drives

【小题 6】because

【小题 7】 put

【小题 8】 a

【小题 9】 many

【小题 10】 which

【解析】 (1) coming。考查动词现在分词。句意：他的祖母从约克市乘飞机来看望她。由系动词 is 可知，此处应填动词 come 的现在分词"coming"符合题意，故填：coming。

(2) food。考查名词。句意：家里没有食物。根据下文"so Ben's mom goes shopping for something to eat.因此 Ben 的妈妈去买东西吃。"可知，家里没有食物，此处应填"food 食物"符合题意，故填： food。

(3) with。考查介词。句意：他不得不和她一起去。根据下文" isn't happy.Ben 不高兴。"可知，他不得不和她一起去，此处应填介词"with 和"符合题意，故填： with。

(4) happy。考查形容词。句意：这很有趣并使他很开心。根据前面"It's fun 它很有趣"可知，(Ben 的头发被风吹动)使他很开心，make sb.+形容词，表示"使某人处于某种状态"，此处应填"happy 开心的"符合题意，故填： happy。

(5) drives。考查动词时态。句意：妈妈开车，他们一起走进商店。根据后句"and they go into the shop together.他们一起走进商店。"可知，句子时态是一般现在时，主语是 Mom 第三人称单数，因此此处应填动词 drive 第三人称单数"drives 开车"符合题意，故填： drives。

(6) because。考查连词。句意：购物需要很长时间，因为妈妈想买很多食物。根据句意可知，此处应填连词"because 因为"符合题意，故填： because。

(7) put。考查动词。句意：Ben 帮妈妈把沉重的袋子放进车里。根据空后短语"the heavy bags into the car"可知，put...into...表示"把……放进……"，此处动词不定式后应填动词原形"put 放"符合题意，故填： put。

(8) a。考查冠词。句意：你想吃个汉堡吗？由空后名词单数形式 hamburger 可知，此处应填不定冠词"a"符合题意，故填： a。

(9) many。考查形容词。句意：他们发现有太多种类汉堡。由空前的副词"too"及空后名词复数"kinds"可知，too many 太多，修饰名词 kinds,此处应填形容词"many"符合题意，故填： many。

(10) which。考查疑问代词。句意：Ben 不知道该选哪一个。根据句意可知，此处应填疑问代词"which 哪一个"符合题意，故填： which。

本文是一篇记叙文。小男孩跟妈妈去购物觉得无聊，有些不高兴。买完东西后，妈妈奖励他一个汉堡包，他感觉购物也没那么糟糕。

先通读全文，根据所给的信息，结合词组固定搭配和语境，填出适当的单词。

38. 【答案】 My Colorful School Life I am a Grade-Seven student in the middle school. As a middle school student, I have too much homework to do every day. But I still feel our school life is colorful (自己的感受). I have to study many subjects. They are Chinese, mathematics and English. I usually arrive at school at 8 o'clock. I come home from school at five. (校园生活) School manages to offer us many interesting activities in order to make us not feel bored. I like the sports meeting best. I also often go to English corner to improve my spoken English. 【高分句型一】 (最喜欢的活动) After school, my teachers often encourage us to do some volunteer work 【高分句型二】. Sometimes on weekends, I, with my classmates go to the Old House to help the old people to cheer them up. Both they and we feel very happy. I have many good friends. Usually we study together and help each other. I learn a lot from them. I will never forget my colorful school life.

【解析】 高分句型一：

I also often go to English corner to improve my spoken English 我也经常去英语角提高我的英语口语。to improve 不定式作目的状语。

高分句型二：

my teachers often encourage us to do many useful volunteer work 我的老师经常鼓励我们去做许多有益的志愿者工作。不定式作宾语补足语。

能够根据提示进行书面表达，能够围绕主题准确使用一定的语法、词汇、短语和句型等，清楚连贯地表达自己的思想，进而完成写作任务。